
 

UCHWAŁA NR 629/LXVIII/2022 

RADY MIASTA OSTROŁĘKI 

 

z dnia 29 września 2022 r. 

 

 

w sprawie wystąpienia z apelem 

 

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

(Dz. U. z 2022r. poz. 559, z późn. zm.) uchwala się, co następuje: 

 

§ 1. 

Postanawia się wystąpić do Marszałków Sejmu i Senatu, Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej, Premiera Rzeczypospolitej Polskiej z apelem, którego treść stanowi załącznik  

do uchwały. 

§ 2. 

Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta. 

 

§ 3. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

Ostrołęki 

 

Wojciech Zarzycki 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Załącznik do uchwały 

Nr 629/LXVIII/2022 

Rady Miasta Ostrołęki 

z dnia 29 września 2022 r. 

 
 

APEL RADY MIASTA OSTROŁĘKI W SPRAWIE ŚRODKÓW FINANSOWYCH  

Z EUROPEJSKIEGO FUNDUSZU ODBUDOWY NA  KRAJOWY PLAN 

ODBUDOWY I ZWIĘKSZANIA ODPORNOŚCI 

 

Jako samorząd miasta Ostrołęki jesteśmy bardzo zaniepokojeni brakiem środków 

finansowych z Europejskiego Funduszu Odbudowy na Krajowy Plan Odbudowy  

i Zwiększania Odporności (KPO), których beneficjentem miały być także samorządy.  

Europejski Fundusz Odbudowy powstał po kryzysie pandemii koronawirusa, aby wesprzeć 

odbudowę gospodarki państw członkowskich Unii Europejskiej. Po napaści zbrojnej Rosji  

na Ukrainę znaczenie Europejskiego Funduszu Odbudowy nabiera o wiele większego 

znaczenia, ponieważ wojna spowodowała kryzys energetyczny i wzrost inflacji. Gwałtownie 

podrożały surowce energetyczne takie jak gaz i węgiel, co skutkuje wysokimi podwyżkami 

cen prądu i ciepła. Samorządy już teraz mają problemy ze zbilansowaniem swoich budżetów. 

Zwiększenie kwoty na obsługę długu, reformy podatkowe i wprowadzenie polskiego ładu 

spowodowały ubytek w dochodach samorządów. Tak trudna sytuacja finansowa samorządów 

bez środków z KPO będzie zmuszała samorządy do ograniczania inwestycji lub podnoszenia 

podatków lokalnych i opłat za usługi komunalne oraz zadłużanie się na bardzo wysokie 

oprocentowanie. Za to wszystko będą musieli zapłacić mieszkańcy lokalnych samorządów,  

a przecież nie tak miało być. Środki finansowe z KPO dla samorządów przeznaczone  

są między innymi na inwestycje zmniejszające energochłonność i zieloną energię, co obniży 

ceny prądu i ciepła, które stanowią olbrzymie wydatki dla samorządów. Samorządy miały 

otrzymać pieniądze na przedszkola, żłobki i kluby dziecięce. Miały być zaangażowane  

we wdrażanie inwestycji dla mikro, małych i średnich przedsiębiorstw dotkniętych przez 

pandemię koronawirusa.  

Samorządy są sercem Ojczyzny, dlatego ze strony Państwa powinna być większa troska  

i odpowiedzialność za ich kondycję finansową, która pozwoli im się rozwijać. Bez rozwoju 

samorządów nie będzie rozwoju państwa. W sytuacji zbliżającej się recesji w Europie, a może 

i w Polsce, wojny w Ukrainie, szalejącej inflacji i ogromnej drożyzny środki z EFO na KPO 

są Polsce i samorządom niezbędne. Nie stać nas, jako państwa i samorządów, żeby  

nie skorzystać z ogromnych miliardów złotych na KPO, a za to płacić setki milionów złotych 

kar. 

 

 

 

 

 


